

**ငွေကြေးအတွက်အာဏာရှု နေအကြောင်း ..... သင်ဘာသိသင့်သလဲ?**

၃/၁၅/၂၀၁၅ တွင်အသစ်ပြောင်းလဲထားပါသည်။

**ငွေကြေးအတွက်အာဏာရှု နေ ဆိုသည်မှာ ဘာလဲ?**

ငွေကြေးအတွက်အာဏာရှု နေ (POA) သည် တဦးတယောက် (ဦးဆောင်သူ)သည် တခြားတယောက် (ကိုယ်စားလှယ်) ကို သူ သို့မဟုတ် သူမ ကိုယ်စား ကိုယ်ရေးကိုယ်တာ၊ ဘဏ္ဍာရေး နှင့် စီးပွားရေးကိစ္စများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ခန့် အပ်ထားသည့် တရားစာရွက်စာတမ်းတခု ဖြစ်ပါသည်။ ပုံမှန်အားဖြင့် POA တခုကို တဦးတယောက်သည် သူ သို့မဟုတ် သူမ၏ ကိုယ်ပိုင်ကိစ္စများကို ကိုင်တွယ်ရန် မဖြစ်နိုင်သောအခါတွင် အသုံးပြုပါသည်။ ဦးဆောင်သူသည် POA မှသူတို့ သည် အတူတကွ၊ အများစု သို့မဟုတ် တခြားမည်သည့်နည်းမဆို လုပ်ဆောင်ရမည်ကို တိတိကျကျ ဖော်ပြခြင်းမရှိလျှင်၊ ကိုယ်စားလှယ်တယောက် သို့မဟုတ် နှစ်ယောက် သို့မဟုတ် ပူးတွဲကိုယ်စားလှယ်များကို တဦးချင်းစီမှ မည်သို့ လုပ်ဆောင်ရန်အမည်ဖော်ပြနိုင်ပါ သည်။ အကယ်၍ ဦးဆောင်သူသည် ကိုယ်စားလှယ်တဦးသာ အမည်ဖော်ခဲ့လျှင် ကိုယ်စားလှယ်ဆက်ခံ သူတယောက် အနဲဆုံး ဖော်ပြခြင်းသည် ဉာဏ်အမျှော်အမြင်ကြီးပါသည်။

တဦးတယောက်သည် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာအရ မစွမ်းဆောင်နိုင်သောအခြေအနေရောက်သောအခါ နှင့် POA တခုကို လက်မှတ်ထိုးနိုင်သောအခါ သက်သေခံတရားရုံးမှ ထိုသူအတွက်အုပ်ထိန်းသူ ခန့် အပ်နိုင်ပါသည်။ စံသတ်မှတ်ထားသော POA စာရွက်စာတမ်း တခုသည် တရားရုံးကြီးကြပ်မှု အုပ်ထိန်းသူဖြစ်ခြင်း အောက်တွင် အကာအကွယ်ကင်းမဲ့သော်လည်း ထိုအရာသည် POA အစား အသုံးပြုသည်ထက် ပို၍ ထိရောက်ပြီး ကုန်ကျစရိတ် သက်သာပါသည်။ ပူးတွဲကိုယ်စားလှယ်များ ရှိခြင်း မဟုတ်လျှင် မည်သူမျှ ကိုယ်စားလှယ် အပြုအမူကို ကြီးကြပ်နိုင်မည်မဟုတ်သောကြောင့် ဦးဆောင်သူ၏ စွမ်းဆောင်ခြင်းဆုံရှုံးပါမည်။ ကိုယ်စားလှယ်တယောက်ကို သေခြာစွာ ရွေးချယ်ရန်သည် အလွန်အမင်းအရေးကြီးပါသည် နှင့် ထိုအာဏာများကို ကိုယ်စားလှယ်ခန့် ခွင့် ပြုခြင်းသာလျှင် ကျင့်သုံးရပါမည်။

**အိုဟိုင်းအို၏ POA ဥပဒေမည်သို့ ပြောင်းလဲခဲ့သနည်း?**

အိုဟိုင်းအို၏မူကွဲဖြစ်သော ဆင်တူရှေ့ နေချုပ်အာဏာအက်ဥပဒေ (UPOAA)၊ မတ်လ ၂၂၊ ၂၀၁၂ တွင် သက်ရောက်သော၊ သည် POA အုပ်ချုပ်ခွင့်တရားဥပဒေ ပြောင်းခဲ့သည်။ UPOAA ၏အဓိက အာရုံစိုက်မှုတခုသည် အကြီးတန်းငွေကြေးအလွဲသုံးစားမှုကို ကာကွယ်ရန်နှင့် ထိုအရာဖြစ်ပေါ်လာသောအခါ ဖုံးကွယ်မထားခြင်း နှင့် ကုစားပေးရန် ဆောင်ရွက်ပေးပါသည်။ ယခု တရားဥပဒေသည် ကိုယ်စားလှယ်များ သူတို့ ၏အာဏာကို အလွဲသုံးစားမှ ကာကွယ်ကူညီရန် စကားလုံးများဖြင့် ဖန်တီးထားသော ပြဌာန်းပုံစံတခု ဖြစ်ပါသည်။ ထိုပုံစံ စာရင်းလုပ်ဆောင်ချက်များဖြစ်သော ကိုယ်စားလှယ်တယောက်မယူရသည်များ နှင့် ကိုယ်စားလှယ်၏ တာဝန်များ နှင့် ဝတ္တရားများ ကို ရိုးရှင်းသော အင်္ဂလိပ်စာဖြင့်ဖော်ထားသော "ကိုယ်စားလှယ်အတွက်အရေး ကြီးသော အချက်အလက်" ဟုခေါ်သော အပိုင်းတွင်ပါဝင်ပါသည်။

POA အများစုသည် ရိုးသားသော်လည်း တချို့ သည်သူတို့ ၏အာဏာများကို အလွဲသုံးစားလုပ်ပါသည်။ အထူးသဖြင့် ဦးဆောင်သူသည် သက်ကြီးရွယ်အိုသူ သို့မဟုတ် ဦးနှောက်အားနည်းရောဂါခံစားနေရသောအခါ

ဖြစ်သော အမှုများဖြစ်ပါသည်။ တတိယအဖွဲ့ အစည်းဖြစ်သော ငွေကြေးဆိုင်ရာအဖွဲ့ အစည်းများကို POA အဖြစ် ချီးမြှောက်ရန် မလိုအပ်ပါ။ သို့ ပေမဲ့ ၂၀၁၂ ပြဌာန်းပုံစံတွင် သူတို့ ကို လက်ခံရန် သူတို့ ၏လိုလားမှု တိုးမြှင့်နေပါ သည်။ မတ်လ ၂၂၊ ၂၀၁၂ မတိုင်မှီ ဖန်တီးထားသော POA သည်တရားဝင်ဆဲ ဖြစ်သော်လည်း လက်ရှိ တရား ဥပဒေကို အနည်းငယ်ပြန်လည်သုံးသတ်ရန် နှင့် ၂၀၁၂ ပြဌာန်း POA ပုံစံဖေါင်ကို အသုံးပြုစဉ်းစားရန် ရှေ့ နေ တယောက်ကို မေးသင့်ပါသည်။ ။

လူအများစုသည် POA ကိုယ်စားလှယ်တဦးကို သူတို့ ၏နေ့ စဉ်ရေးရာကိစ္စများကိုင်တွယ်ရန်အတွက် ရည်ရွယ် ထားပါသည်။ သို့ သော် သူတို့ ၏ အိမ်ခြံမြေပစ္စည်းများအစီအစဉ်အပြောင်းအလဲလုပ်ရန် မပြုပါ။ ဤအရာကို နားလည်အသိအမှတ်ပြုခြင်းဖြင့် UPOAA သည် POA ကိုအထူးအာဏာပေးထားခြင်းမဟုတ်လျှင် တချို့ လုပ်ရပ် များကို လုပ်ဆောင်ရန် ကိုယ်စားလှယ်များကို တားမြစ်ထားပါသည်။ ငွေကြေး POA စာရွက်စာတမ်းသည် တခြားသူတဦးကို သိသာထင်ရှားသော၊ အစားထိရောက်သော အာဏာများ ပေးထားသောကြောင့် သူတို့ ကို သေခြာဆုံးဖြတ်ပြီးနောက် ခွင့်ပြုသင့်သည်။ ငွေကြေး POA စာရွက်စာတမ်းမူကြမ်းရေးဆွဲသောအခါ ရှေ့ နေတ ယောက်နှင့်တိုင်ပင်ခြင်းသည် ဉာဏ်ကြီးစေပါသည်။

**ကိုယ်စားလှယ်သည် ဘာလုပ်သနည်း?**

ကိုယ်စားလှယ်တယောက်သည် အမြဲတန်း သစ္စာကောင်းကောင်းရှိပြီး ကိုယ်စားလှယ်တဦးကို သူတို့ ၏ တိုင်းအတာတခုအထိသိသော ဦးဆောင်သူ၏ သင့်လျော်သောမျှော်လင့်ချက်များ နှင့် ကိုက်ညီသောသူအဖြစ် ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ရပါမည်။ သို့ မဟုတ်လျှင် ထိုကိုယ်စားလှယ်သည်ဦးဆောင်သူ၏အကောင်းဆုံးအကျိုး နှင့် POA အတွက်ခွင့်ပြုသောအတိုင်းအတာအတွင်းသာ ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ရပါသည်။ ထို့ အပြင် အကယ်၍ ကိုယ်စားလှယ်တဦးသည် ဦးဆောင်သူ၏ အကောင်းဆုံးအကျိုးကို အစီအစဉ်နှင့် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ခြင်း ကို သိလျှင် ကိုယ်စားလှယ်သိ ဦးဆောင်သူ၏ အိမ်ခြံမြေပစ္စည်းများအစီအစဉ်ကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်သော နည်းလမ်းတွင် ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ရပါမည်။ ထိုအကြောင်းများအတွက် ဦးဆောင်သူသည် သူ သို့ မဟုတ် သူမ၏ အိမ်ခြံမြေပစ္စည်းများအစီအစဉ်ကို ရှေ့ နေမည်သူမှပြင်ဆင်သည် နှင့် POA တွင်ရှေ့ နေအမည်ကို ဖော်ပြပြီး သူ၏ ကိုယ်စားလှယ်ကို ပြောသင့်သည်။ စာရွက်စာတမ်းတွင်ဖော်ပြထားခြင်း မဟုတ်လျှင် ကိုယ်စား လှယ်သည် သစ္စာရှိစွာ၊ အကျိုး၏ ယဉ်ပကွများကိုရှောင်ကျဉ်ခြင်း၊ အဓိကလူ၏ ကျမ်းမာရေးစောင့်ရှောက်ရေး ကိုယ်စားလှယ် နှင့် ပူပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း နှင့် POA အောက်တွင် တိကျသောမှတ်တမ်းများ၏အပြုအမူ ကိုလုပ်ဆောင်ချက် များ ထိန်းသိမ်းခြင်း ကို လုပ်ဆောင်ရပါမည်။

**ကိုယ်စားလှယ်တဦးတွင် မည်သည့်အာဏာများရှိသလဲ**

ဦးဆောင်သူသည် ကိုယ်စားလှယ်၏ လုပ်ပိုင်မှုအာဏာ အတိုင်းအတာကို ချမှတ်ပါသည်။ လက်ရှိ အိုဟိုင်းအိုး ဥပဒေသည် အာဏာအမျိုးမျိုးအကြောင်း အသေးစိတ်ကို ထုတ်လုပ်ပြဌာန်းပါသည်။ ၂၀၁၂ ပြဌာန်းပုံစံဖေါင်ကို အသုံးပြုသောအခါ ဦးဆောင်သူသည် အောက်ပါအာဏာအဆင့်များကိုပေးအပ်သည့်ဘေးတွင် သူ သို့ မဟုတ် သူမ၏ လက်မှတ်အတိုကောက် ကိုရေးထိုးရန်သာ လိုအပ်ပါသည်- အိမ်ခြံမြေ၊ ကိုင်တွယ်ရသော ကိုယ်ပိုင် ပစ္စည်း၊ ဥစ္စာ၊ စတော့ဈေးကွက်များ နှင့် ဘွန်းငွေစုခြင်းများ၊ ကုန်စည်များနှင့် စတော့ရွေးချယ်ခြင်းများ၊ ဘဏ်များ နှင့်တခြားငွေကြေးအဖွဲ့ အစည်းများ၊ ကုမ္ပဏီ သို့ မဟုတ် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ အာမခံနှင့် နှစ်စဉ်ထုတ်ပေး ငွေ များ၊ အိမ်ခြံမြေပစ္စည်းများ၊ စုပေါင်းထားသည်များ နှင့် တခြား အမြတ်ရအတိုးများ၊ တောင်းခံငွေများ နှင့်

တရား စွဲမှုများ၊ ကိုယ်ပိုင် နှင့်မိသားစု ပြင်ဆင်မှုများ၊ အစိုးရအစီအစဉ်ဖြင့်ရသော အကျိုးအမြတ်များ သို့မဟုတ် လူထု သို့မဟုတ် စစ်မှုထမ်းခြင်းမှ အကျိုးခံစားခွင့်များ ဖြစ်ပါသည်။

**ကိုယ်စားလှယ်မှ မလုပ်နိုင်သောအရာများ ရှိပါသလား**

ရှိပါသည်။ အိုဟိုင်းအိုးဥပဒေသည် ယခုအခါ ပြောထားသည်မှာ၊ အာဏာများကို တိကျစွာ ပေးအပ်ခြင်းမဟုတ်လျှင်၊ ကိုယ်စားလှယ်မလုပ်နိုင်သည်မှာ (၁) ပိုင်ဆိုင်မှုအစုတစ်ခုကို ဦးဆောင်သူကိုယ်စားပြုလုပ်ခြင်း သို့မဟုတ် ရှိနေသော ပိုင်ဆိုင်မှုအစုတစ်ခုကို ပြောင်းလဲလုပ်ခြင်း၊ (၂) ဦးဆောင်သူ၏ ပိုင်ဆိုင်ပစ္စည်းကို ပေးပြစ်ခြင်း၊ (၃) အသက်ရှင်ကျန်ရစ်သူ၏ အခွင့်အရေး ဖန်တီးခြင်း သို့မဟုတ် ပြောင်းခြင်း၊ (၄) အကျိုးခံစားခွင့် သတ်မှတ်ထားခြင်းများကို ပြောင်းလဲခြင်း၊ (၅) အမည်ပေါက်ထားသော ကိုယ်စားလှယ်နေရာတွင် တခြားသူများကို လုပ်ဆောင်စေခြင်း၊ သို့မဟုတ် (၆) ပူတွဲ နှင့် အသက်ရှင်ကျန်ရစ်သူများ၏ နှစ်စဉ်ထုတ်ပေးငွေ အကျိုးခံစားခွင့်တွင်ပါဝင်သော အငြိမ်းစားအစီအစဉ်အောက်တွင် အသက်ရှင်ကျန်ရစ်သူ အကျိုးခံစားခွင့် ရှိသူအဖြစ် ဦးဆောင်သူ၏အခွင့်အရေးကို ဖြောက်ဖျက်ခြင်းတို့ဖြစ်ပါသည်။ ထိုကဲ့သို့ သော အာဏာများသည် အလွဲသုံးစားမှုပြုလုပ်ရန် အများဆုံးဖြစ်နိုင်သော အမျိုးအစားများဖြစ်ပါသည်။ ဦးဆောင်သူသည် တခု သို့မဟုတ် ပိုမိုသော အာဏာများကို ပြဌာန်းပုံစံ "အထူးညွှန်ကြားချက်များ" အခန်းတွင် ဖော်ပြသတ်မှတ်ခဲ့သော်လည်း ထိုပုံစံကို ဤရည်ရွယ်ချက် ကြောင့် စီစဉ်ခဲ့ခြင်းမဟုတ်ပါ။

အထက်ဖော်ပြထားသောအမည်မှ အာဏာများကိုခန့်အပ်သော ဦးဆောင်သူသည် မည်သည့်သူများသည် ခံစားခွင့်ရသူများ ဖြစ်ခွင့်ရှိသည်ကို စမ်းစစ်စဉ်းစားသင့်ပါသည်။ တချို့သော အာဏာများကို တလွဲအသုံးချနိုင်သော အလားအလာရှိသောကြောင့် ဦးဆောင်သူသည် ပူးတွဲ-ကိုယ်စားလှယ် အမည်ရှိရန် နှင့် သူတို့အတူတကွ လိုအပ်ချက်များကို ဆောင်ရွက်ရန် လိုချင်ပါမည်။ နောက်ထပ်ရွေးချယ်စရာသည် ကိုယ်စားလှယ်သည် တခြားမိသားစု ဝင် သို့မဟုတ် ပိုင်ဆိုင်မှုအစု အကြံပေးကို သူ သို့မဟုတ် သူမ သည် အာဏာများကိုမည်သို့ ကျင့်သုံးမည် ကို တင်ပြရန် လိုအပ်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ဦးဆောင်သူသည် ထိုအာဏာများကို မပေးအပ်မီ ရှေ့နေ တယောက်နှင့် တိုင်ပင်သင့်ပါသည်။

**POA တခုကို "ကျွန်ုပ်သည် ကျွန်ုပ်၏ညီအကို ကို ကျွန်ုပ်၏ဘဏ္ဍာရေးများကို ကိုင်တွယ်စေခြင်းသည်ဟု ရိုးရိုးလေး ပြောနိုင်သလား"**

ရပါသည်။ အိုဟိုင်းအိုးဥပဒေသည် ယခုအခါ ပြဌာန်းချက် "အတိုချုပ်" ပုံစံဖေါင်ကိုအသုံးပြုပြီး အာဏာများစွာကို ခန့်အပ်ရန် ခွင့်ပြုပါသည်။ ဥပမာ-လူတစ်ဦးသည် သူ သို့မဟုတ် သူမ၏ ညီအကိုကို ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် "ဘဏ်ကိစ္စ နှင့်တခြားငွေကြေး အဖွဲ့အစည်း ငွေပေးခြေမှုများ" ကို ကိုင်တွယ်ရန် အာဏာရှိပါသည်ဟု ရိုးရိုးဖော်ပြနိုင်ပါသည်။ ဦးဆောင်သူသည် မည်သည့်အာဏာကိုပေးအပ်သည်ဟု တိကျစွာ ဖော်ပြသင့်ပါသည် နှင့် တတိယအဖွဲ့ အစည်းသည် မည်သည့်ကိုယ်စားလှယ် လုပ်နိုင်သည် နှင့်မလုပ်နိုင်သည် ကို သိပါသည်။ အိုဟိုင်းအိုးဥပဒေသည် ထိုအာဏာများအသေးစိတ်ကို ချမှတ်ထားသည် နှင့် ရှေ့နေတစ်ဦးသည် ကိုယ်စားလှယ်တယောက် ကိုမည်မျှအာဏာပေးအပ် ဆုံးဖြတ်ရန် ကူညီပေးနိုင်ပါသည်။ ဥပမာ အကယ်၍ လူတစ်ဦးသည် သူ့ ညီအကိုကို သူ့၏ဘဏ္ဍာရေးများကို ကိုင်တွယ်သူဖြစ်ချင်လျှင် ထိုညီအကိုကို ပူးတွဲဘဏ်စာ ရင်းနှီးငွေပိုင်ရှင် အမည်ပေါက် ဘဏ်တစ်ခုစာရေးမှအကြံပြုလျှင်တောင်မှ မပြုလုပ်သင့်ပါ။ ထို ချည်းကပ်မှုသည် ဦးဆောင်သူ သေဆုံးသောအခါ ထိုစာရင်းကို ရရှိသူအဖြစ် ပြောင်းလဲပါမည်။ ထိုညီအကိုသည် POA အောက်တွင်

ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် သို့မဟုတ် ဘဏ်စာရင်းပေါ်တွင် လက်မှတ်ထိုးခွင့်ရှိသူတယောက်အဖြစ် တဦးမဟုတ်တဦး ဖော်ပြရပါမည်။

**ကိုယ်စားလှယ်တဦးလုပ်ဆောင်ချက်များကို မည်သူက စိန်ခေါ်နိုင်သနည်း**

လူကြီးရွယ်အိုများ၏ဘဏ္ဍာရေးအလွဲသုံးစားမှု၊ ချက်ချင်းလျော့ချရန် အိုဟိုင်းအိုးဥပဒေသည် ယခုအခါကိုယ်စားလှယ်များ၏လုပ်ရပ်များကို လေ့လာရန် ပြုပြင်ခြင်းတရားရုံးကို အကြံပေးချက်တခု လျှောက်ထားခွင့်ရှိသူ တဦးတို့ကို အသိအမှတ်ပြု ပေးပါသည်။ သို့သော်လည်း အကယ်၍ ဦးဆောင်သူသည် တရားရုံးကို ထိုကဲ့သို့သော အကြံပေးချက်တခုကို ထုတ်ပယ်ရန်တောင်းဆိုလျှင် တရားရုံးမှ ဦးဆောင်သူသည် မစွမ်းဆောင်နိုင်သည်ဟု တွေ့ရှိခြင်းမဟုတ်လျှင် တရားရုံးသည် ထုတ်ပယ်ပေးပါသည်။

**ငွေကြေးအာဏာရှေ့ နေ ကိုပြောင်းလဲနိုင်ပါသလော**

ရပါသည်။ ဦးဆောင်သူသည် သူ သို့မဟုတ် သူမ၏ ငွေကြေးအာဏာရှေ့ နေကို အမြဲတန်း ပြောင်းလဲ သို့မဟုတ် ရုတ်သိမ်း (ဖျက်သိမ်း) နိုင်ပါသည်။ ထိုအရာသည် POA ရုတ်သိမ်းခြင်းရေးထားချက်တခုကို လက်မှတ်ထိုးရန်နှင့် အဓိကသူသည် စာရင်းများရှိလျှင် ဘဏ်များအားလုံးနှင့် တခြားဘဏ္ဍာရေး အဖွဲ့ အစည်းများ အားလုံးကို မိတ္တူတခု ပေးရန် သည် အကောင်းဆုံးဖြစ်ပါသည်။ မူရင်းစာရွက်စာတမ်းကို လွယ်လွယ် ဖျက်ဆီးခြင်းသည် မလုံလောက်ပါ။ အကယ်၍ ငွေကြေးအာဏာရှေ့ နေကို မှတ်သားထားလျှင် သို့မဟုတ် ကိုယ်စားလှယ်ကို အိမ်ခြံမြေလုပ်ဆောင်ခွင့်ပေးထားလျှင် နောက်ပိုင်းတွင် ရုတ်သိမ်းခြင်းကို ခရိုင်မှတ်တမ်းရုံးတွင် မှတ်တမ်းတင်သင့်သည်။

**ဦးဆောင်သူသည် မစွမ်းဆောင်နိုင်သောအခါကိုယ်စားလှယ်တဦးပြုလုပ်နိုင်သလော**

ရပါသည်။ လက်ရှိအိုဟိုင်းအိုးဥပဒေအောက်တွင် ရှေ့နေအာဏာအားလုံးသည် ပြုလုပ်နိုင်ခွင့်ရှိပါသည် ဆိုလိုသည်မှာ အကယ်၍ ဦးဆောင်သူ မစွမ်းဆောင်နိုင်ခြင်းဖြစ်သောအခါ စာရွက်စာတမ်းမှ သတ်မှတ်ထားခြင်း မဟုတ်လျှင်- ကိုယ်စားလှယ်မှလုပ်ပိုင်ခွင့် ရှိနိုင်ပါသည်။

**ကိုယ်စားလှယ်၏ အာဏာသည် မည်သည့်အချိန်တွင်စတင်သနည်း**

ကိုယ်စားလှယ်၏ အာဏာသည် POA မှစတင်သည်ဟုပြောသောအခါ စတင်သည်။ အကယ်၍ POA တွင် မည်သည့်အချိန်တွင် အာဏာများစတင်မည်ဟု မဖော်ပြလျှင် ကိုယ်စားလှယ်သည် သူ ၏လုပ်ဆောင်ချက်ကို ချက်ချင်းစတင်ရမည်ဖြစ်သည်။ တချို့ POA စာရွက်စာတမ်းများသည် ကိုယ်စားလှယ်၏အာဏာကို သက်ရောက်သော အနာဂတ်ရက်စွဲ သို့မဟုတ် အထူးဖြစ်ပေါ်သော အဖြစ်အပျက်ပေါ်တွင် "ကျော်လွှား" သက်ရောက်စေပါသည်။ ဥပမာ- တချို့ သူများသည် ကိုယ်စားလှယ်များ၏အာဏာကို အကယ်၍ နှင့်ဦးဆောင်သူ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ မစွမ်းဆောင်နိုင်သောအခါတွင် စတင်ချင်ပါသည်။ ကျော်လွှားသောပြဌာန်းချက်များသည် ဘဏ်များ နှင့် ဘဏ္ဍာရေးအဖွဲ့ အစည်းများကို ချပြရှင်းလင်းရန် ခက်ခဲသောကြောင့် "ကျော်လွှား" POA ကို အသုံးပြုမည်ဆိုလျှင် ရှေ့နေတယောက်နှင့်တိုင်ပင်ရန် အကောင်းဆုံးဖြစ်သည်။ ထိုအရာသည် POA ကို ချက်ချင်းသက်ရောက် ခွင့်ပြုရန် သည်ပိုကောင်းပါသည် အထူးသဖြင့် တတိယအဖွဲ့ အစည်းများသည် ကျော်လွှား POA ကို လက်ခံရန် လိုလားမည် မဟုတ်ပါ။ အကယ်၍ ကိုယ်စားလှယ်သည် လုံစာယုံကြည်ရသူမဟုတ်ခဲ့လျှင် ဦးဆောင်သူသည် တခြား

ကိုယ်စားလှယ် အမည်ပေးခြင်း၊ တွဲဘက်-ကိုယ်စားလှယ် အမည်ပေးခြင်း နှင့် သူတို့ အတူတူလုပ်ဆောင်ရန် တောင်းဆိုခြင်း သို့ မဟုတ် POA တစ်ခုကို မဖန်တီးခြင်း တို့ကို စဉ်းစားသင့်သည်။ အကယ်၍ POA မရှိလျှင် ပြုပြင်တရားရုံးတော်သည် အကယ်၍ နှင့် လိုအပ်လျှင် အုတ်ထိန်းသူတစ်ဦး အမည်ပေးလိမ့်မည်။

**ကိုယ်စားလှယ်၏အာဏာ မည်သည့်အချိန်တွင် ကုန်ဆုံးသလိမ့်**

ကိုယ်စားလှယ်၏အာဏာသည် POA မှအဆုံးသတ်ပြီဟု သတ်မှတ်ထားသောအခါ သို့ မဟုတ် POA ကို ဦးဆောင်သူ မှ ရုတ်သိမ်းသောအခါ ပြီးဆုံးပါသည်။ အများစု POA စာရွက်စာတမ်းများသည် မည်သည့်အခါ ကိုယ်စား လှယ်အာဏာ အဆုံးသတ်သည်ကို တိကျစွာမဖော်ပြပါ။ အကယ်၍ စာရွက်စာတမ်းတွင် တိကျသော ရက်စွဲ တခု မပါဝင်ပါလျှင် ကိုယ်စားလှယ်၏အာဏာသည် POA ကိုရုတ်သိမ်းသောအခါ သို့ မဟုတ် ဦးဆောင်သူ သေဆုံး သောအခါတွင်သာ ပြီးဆုံးပါသည်။ ကိုယ်စားလှယ်သည်ဦးဆောင်သူသေဆုံးပြီးသည်ကို သိရှိပြီးနောက် လုပ် ဆောင်ရန် လုံးဝမဖြစ်နိုင်ပါ။

၃/၁၅/၂၀၁၄

© March 2014 Ohio State Bar Association

ဥပဒေအချက်အလက်များ လက်ကမ်းစာစောင် အတွဲ  
အိုဟိုင်းအိုးပြည်နယ် ရှေ့ နေများအစည်းအရုံး  
PO Box 16562  
Columbus, OH 43216-6562  
(800) 282-6556 or (614) 487-2050

[www.ohiobar.org](http://www.ohiobar.org)

အိုဟိုင်းအိုးပြည်နယ်ရှေ့ နေဖေါင်ဒေးရှင်း မှ ရန်ပုံငွေထုတ်ပေးပါသည်။

ဤအရာသည် ဥပဒေအချက်အလက် ပြည်သူများအတွက်အချက်အလက် လက်ကမ်းစာစောင် အတွဲမှ တခုဖြစ်ပါသည်။ တခြားအရာများကို သင့်ရှေ့ နေရုံး၊ အိုးဟိုင်းအိုးပြည်နယ် ရှေ့ နေများအစည်းအရုံးကိုစာရေးခြင်း၊ သို့ မဟုတ် [www.ohiobar.org](http://www.ohiobar.org) တွင်ရယူနိုင်ပါသည်။

ဤလက်ကမ်းစာစောင်တွင်ပါဝင်သောအချက်အလက်များသည် အထွေထွေသာဖြစ်သည်နှင့် တမျှ တိကျသော တရားရေး ရာ ပြဿနာများကို ရှေ့ နေတယောက်ကိုအရင် မတိုင်ပင်ပဲ အသုံးမပြုသင့်ပါ။

၂၀၁၄ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁၅ ရက်နေ့

တစ်ခုစီအဖြစ် ဖော်ပြပါရှိသော အချက်အလက်များသည် အထွေထွေသာဖြစ်သည်နှင့် တမျှ တိကျသော တရားရေး ရာ ပြဿနာများကို ရှေ့ နေတယောက်ကိုအရင် မတိုင်ပင်ပဲ အသုံးမပြုသင့်ပါ။

&yirm;twluf Oya' tMuy;taejzi fipm;xll&er&n&G yg/ Oya' a&&mtMlO Pirm;twluf  
oiN tajctaeES Oya' abmi fuburtem;vnaoma&SaeES lomwll yi bi ton/

With the permission of Ohio State Bar Association, the translation of this Brochure was completed by Asian Services In Action, Inc., which was financially assisted by the Ohio State Bar Foundation. The views expressed herein do not necessarily represent those of the Ohio State Bar Foundation.